
 
 

19. december 2024 

I henhold til § 37, stk. 1, i forretningsordenen for Inatsisartut fremsætter jeg hermed følgende 

spørgsmål til Naalakkersuisut: 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

1. Er tab af skatteindtægter og tab af ressourceafgift i forbindelse med 

implementeringen af den nye fiskerilov og den lavere TAC indregnet i 

finansloven for 2025? 

a. Hvis ja: Vil Naalakkersuisut venligst fremlægge de beregninger, der 

ligger til grund for estimatet i finansloven? 

b. Hvis nej: Kan Naalakkersuisut redegøre for, hvordan det manglende 

provenu skal dækkes ind? 

c. Hvis nej: Mener Naalakkersuisut, at det er ansvarlig økonomisk politik at 

gennemføre så gennemgribende ændringer i landets vigtigste erhverv 

uden at afdække de økonomiske konsekvenser? 

(Medlem af Inatsisartut Aqqalu C. Jerimiassen, Atassut) 

Begrundelse: 

finansloven budgetteres der med en stigning i indtægterne fra fiskeriet på 40 millioner kroner. 

I lyset af, at TAC for rejer er nedsat med 18,9 procent eller 19.775 tons, og Naalakkersuisut 

gennem bekendtgørelser vil fratage kvoter fra eksisterende rederier og give dem til nye 

aktører, der endnu ikke har fartøjer til rådighed, er det svært at forstå, hvilken beregning der 

ligger til grund for dette estimat. 

Her i landet har vi i de seneste mange år haft overskud på nationalregnskabet. Atassut er 

tilhænger af en balanceret finanslov, hvilket betyder, at vi ikke belaster fremtidige 

generationer med gæld fra vores overforbrug. 

Selv uden eventuelle provenutab bryder denne finanslov med princippet om økonomisk 

balance, da en forudsætning for den er en lang række besparelser, der endnu ikke er 

udmøntet. Naalakkersuisut efterlader sig altså et økonomisk underskud til den næste 

generation.   


